
     

Utlåtande 2012: RIII (Dnr 328-299/2011) 

 

 

Renovering av Vanadisbadet och byggandet av en fullstor 

idrottshall på Norrmalm 
Motion (2011:2) av Jan Valeskog (S) 

 

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

Motion (2011:2) av Jan Valeskog (S) om ”Renovering av Vanadisbadet 

och byggandet av en fullstor idrottshall på Norrmalm” anses besvarad med 

vad föredragande borgarrådet anför. 

 

 

 

Föredragande borgarrådet Regina Kevius anför följande. 

 

Ärendet 

 

Jan Valeskog (S) framför i motion (2011:2) att det finns ett behov av att rusta 

upp Vanadisbadet eftersom badet är förfallet och förfular närområdet. Vidare 

framförs att stadsdelen Norrmalm är underförsörjd på fullstora idrottshallar.  

Kommunfullmäktige föreslås därför besluta att genomföra upprustning av 

Vanadisbadet samt besluta om byggnation av en fullstor idrottshall på Norr-

malm. 

 

Beredning 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, exploateringsnämnden, id-

rottsnämnden och Norrmalms stadsdelsnämnd. 

Stadsledningskontoret anser att det är idrottsnämnden som har att ta ställ-

ning till uppförandet av en ny idrottshall på Norrmalm. 



 

Exploateringsnämnden anser att omfattning och användning av friytor 

inom Hagastaden kommer att utredas i kommande detaljplaneläggning av 

Norrtullsområdet. I det arbetet kommer frågor om tillskapande av ytterligare 

ytor för idrott och friluftsliv att tas upp i dialog med berörda förvaltningar och 

andra intressenter.  

Idrottsnämnden ser positivt på att nyanlägga ett bad och en idrottshall på 

det område som idag är gamla Vanadisbadet. 

Norrmalms stadsdelsnämnd ser positivt på anläggandet av ett nytt utom-

husbad och en idrottshall på det område som idag är gamla Vanadisbadet. 

 

Mina synpunkter 

 

Vanadisbadet öppnade för första gången 1938 och har sedan dess varit ett väl-

besökt och högt uppskattat bad av stockholmarna, lite som en oas för de som 

vill simma utomhus mitt i city. År 2008 stängdes Vanadisbadet då det var hårt 

slitet med skador på ytskikt och på delar av den bärande konstruktionen.  

Med sitt centrala läge i Stockholm utgör Vanadislunden en unik möjlighet 

att skapa en attraktiv simanläggning i norra innerstaden. År 2019 beräknas 

befolkningen inom Norrmalms stadsdelsområde ha ökat med cirka 4 600 per-

soner till cirka 66 000 personer.  

Mot bakgrund av ovanstående fattade idrottsnämnden ett beslut i december 

2011 om att rusta upp Vanadisbadet för att åter göra det möjligt för människor 

att simma utomhus mitt i Stockholm. Nämnden har också avsatt 53 mnkr i 

investeringsmedel för detta ändamål. 

Enligt idrottsnämndens egna verksamhetsplan för 2012 ska staden aktivt 

söka privata samverkanspartners, alternativa finansieringslösningar och verka 

för en offentlig och privat samverkan i arbetet med upprustningen av Vanadis-

badet. I övrigt hänvisar jag till exploateringsnämndens utlåtande. 

 

Bilagor 

1. Reservationer m.m. 

2. Enkätrapport 

3. Motion (2011:2) av Jan Valeskog (S) om ”Renovering av Vanadis-

badet och byggandet av en fullstor idrottshall på Norrmalm” 

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

 

  



 

Reservation anfördes av borgarrådet Karin Wanngård (S) enligt följande. 

 

Jag föreslår att kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att 

1. Att bifalla motionen.  

2. Att en tidsplan fastställes för renovering av Vanadisbadet och byggande av en 

fullstor idrottshall på norrmalm, enligt nedan 

3. Att därutöver anföra följande 

 

De borgerliga har visat en stor passivitet när det gäller att ta fram förslag och tidsplan 

för att åtgärda dessa förfallna byggnader i denna mycket vackra park. Tidigare löften 

har visat sig vara tomma ord och nu fortsätter den borgerliga majoriteten att skjuta på 

frågan genom att hänvisa till ett letande av alternativa finansieringslösningar och andra 

som kan betala. Detta sökande riskerar fortsätta i många år och inte leda några steg 

framåt, på samma sätt som tidigare valhänta hantering av frågan.  

Sponsring av offentliga bad brukar inte samla privata investerare i köer. En 

tidsplan bör nu fastslås där ett byggande kan starta senaste 2014 med färdigställande 

2015-2016. Ärendets redovisning visar tyvärr att frågan om byggande av en fullstor 

idrottshall och renoveringen av Vanadisbadet i praktiken är lågt prioriterat av den 

borgerliga majoriteten. Vi beklagar det starkt. 

 

Särskilt uttalande gjordes av borgarrådet Daniel Helldén (MP) enligt följan-

de. 

 

Redan år 2008 utlovade den borgerliga majoriteten att ett nytt bad, som ersättning för 

det nu stängda Vandisbadet, skulle stå klart 2012. Vi har ännu inget bad i sikte. Frågan 

om ombyggnad och renovering av Vanadisbadet har dragits i långbänk på ett oaccep-

tabelt sätt med tanke på den samstämmighet som råder mellan alla partier om behovet 

av ett fungerande utomhusbad på Norrmalm.  

Miljöpartiet är angeläget om att idrottsnämnden tilldelas investeringsmedel för att 

se till att Vanadisbadet återuppstår som ett modernt, miljöanpassat bad.  

 

  



 

Kommunstyrelsen delar borgarrådsberedningens uppfattning och föreslår att 

kommunfullmäktige beslutar följande. 

Motion (2011:2) av Jan Valeskog (S) om ”Renovering av Vanadisbadet och 

byggandet av en fullstor idrottshall på Norrmalm” anses besvarad med vad 

föredragande borgarrådet anfört. 

 

 

Stockholm den  

På kommunstyrelsens vägnar: 

S T E N  N O R D I N  

 

Regina Kevius 

Ylva Tengblad 

 

  



 

ÄRENDET 

 

Jan Valeskog (S) framför i motion (2011:2) att det finns ett behov av att rusta 

upp Vanadisbadet eftersom badet är förfallet och förfular närområdet. Vidare 

framförs att stadsdelen Norrmalm är underförsörjd på fullstora idrottshallar.  

Kommunfullmäktige föreslås därför besluta att genomföra upprustning av 

Vanadisbadet samt besluta om byggnation av en fullstor idrottshall på Norr-

malm. 

 

BEREDNING 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, exploateringsnämnden, id-

rottsnämnden och Norrmalms stadsdelsnämnd. 

 

Stadsledningskontoret 

 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 25 mars 2011 har i hu-

vudsak följande lydelse. 

 

I kommunfullmäktiges budget 2011 anges att nya Vanadisbadet ska byggas för att 

tillgodose behovet av rekreation och spontanidrott med anledning av exploateringen av 

Hagastaden, samt att finansiering ska ske genom exploateringsintäkterna från projek-

tet. 

Kommunfullmäktige har i budget 2011 beslutat att överföra ansvaret för idrottsan-

läggningar till fastighetsnämnden. Detta innebär att ett hyresförhållande råder mellan 

fastighetsnämnden och idrottsnämnden. Idrottsnämnden har dock ett fortsatt ansvar för 

att prioritera investeringar, vilket sker ur ett driftkostnadsperspektiv och utifrån givna 

budgetramar. Stadsledningskontoret konstaterar därmed att ansvaret för att, utifrån 

stadens styr och policydokument, prioritera och planera för utbyggnad av nya idrotts-

hallar ligger inom idrottsnämndens ansvarområde. Det är därmed idrottsnämnden som 

har att ta ställning till uppförandet av en ny idrottshall på Norrmalm. 

Stadsledningskontoret föreslår att kommunfullmäktige beslutar att motion (2011:2) 

om renovering av Vanadisbadet och byggande av en fullstor idrottshall på Norrmalm 

anses besvarad med hänvisning till vad som sagts i stadsledningskontorets tjänsteutlå-

tande. 

 

Exploateringsnämnden 

 

Exploateringsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 19 maj 2011 att 

överlämna och åberopa kontorets tjänsteutlåtande som svar på remissen. 



 

 

Särskilt uttalande gjordes av Åke Askensten m.fl. (MP), bilaga 1. 

 

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande daterat den 20 april 2011 har i hu-

vudsak följande lydelse. 

 

I kommunfullmäktiges budget 2011 anges att nya Vanadisbadet ska byggas för att 

tillgodose behovet av rekreation och spontanidrott med anledning av exploateringen av 

Hagastaden, samt att finansiering ska ske genom exploateringsintäkterna från projek-

tet. 

Kommunfullmäktige har i budget 2011 beslutat att överföra ansvaret för idrottsan-

läggningen till fastighetsnämnden. Detta innebär att ett hyresförhållande råder mellan 

fastighetsnämnden och idrottsnämnden. Idrottsnämnden har dock ett fortsatt ansvar för 

att prioritera investeringar, vilket sker ur ett driftkostnadsperspektiv och utifrån givna 

budgetramar. Kontoret konstaterar därmed att ansvaret för att, utifrån stadens styr- och 

policydokument, prioritera och planera för utbyggnad av nya idrottshallar ligger inom 

idrottsnämndens ansvarsområde. Det är därmed idrottsnämnden som har att ta ställ-

ning till uppförandet av ett nytt Vanadisbad och en ny idrottshall på Norrmalm.  

Omfattning och användning av friytor inom Hagastaden kommer att utredas vidare 

i kommande detaljplaneläggning av Norrtullsområdet. I det arbetet kommer frågor om 

tillskapande av ytterligare ytor för idrott och friluftsliv att tas upp i dialog med berörda 

förvaltningar och andra intressenter.  

Kontoret föreslår att exploateringsnämnden som svar på remissen överlämnar och 

åberopar detta tjänsteutlåtande. 

 

 

Idrottsnämnden 

 

Idrottsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 12 april 2011 att remis-

sen besvaras med idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Reservation anfördes av Jari Visshed m.fl. (S), Mehdi Oguzsoy (V) och Åsa 

Jernberg (MP), bilaga 1. 

 

Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 28 mars 2011 har i huvud-

sak följande lydelse. 

 

Förvaltningen gör bedömningen att Vanadislunden med sitt läge i centrala Stockholm 

utgör en unik möjlighet att skapa en attraktiv mötesplats för medborgarna i norra in-

nerstaden.  

Förvaltningen ser positivt på att nyanlägga ett bad och en idrottshall på det område 



 

som idag är gamla Vanadisbadet. Norrmalm saknar idag både utomhusbad och en 

fullstor idrottshall. Det finns en stor efterfrågan på detta från medborgare i norra inner-

staden. År 2019 beräknas befolkningen inom Norrmalms stadsdelsområde dessutom 

ha ökat med cirka 4 600 personer.  

Förvaltningen anser att det kommer att behövas en idrottsanläggning både i Vana-

dislunden och i den föreslagna idrottsparken i Hagastaden för att målen för skolidrott 

ska uppnås och att rimliga idrottsmöjligheter ska kunna erbjudas till föreningslivet.  

Förvaltningen anser att anläggningen i huvudsak bör kunna inrymmas på det som 

idag är idrottsmark. Förvaltningen anser dock att en ny detaljplan för Vanadisbadets 

område behöver upprättas. Vidare är förvaltningen angelägen om att tillsammans med 

andra berörda förvaltningar delta i planeringen för att på bästa sätt anpassa badet 

och en eventuell idrottshall till den befintliga miljön. 

En upprustning och modernisering av Vanadisbadet med bad, idrottshall mm och 

idrottsutbudet i den kommande Hagaparken, kan enligt förvaltningen ses som nödvän-

diga komplement i stadsdelsutvecklingen kring Norra Stationsområdet. Anläggnings-

investeringarna som är komplexa och ekonomiskt omfattande kan inte inrymmas i 

idrottsnämndens ordinarie budgetramar utan föranleder en av kommunfullmäktige 

anvisad budget. 

  

 

Norrmalms stadsdelsnämnd 

 

Norrmalms stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 17 mars 

2011 att remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Reservation anfördes av Hans Enroth (V), bilaga 1. 

 

Särskilt uttalande gjordes av ordföranden Hanna Broberg m.fl. (M), bilaga 1. 

 

Särskilt uttalande gjordes av vice ordföranden Anita Lindskog m.fl. (S) bilaga 

1. 

 

Särskilt uttalande gjordes av Shadi Larsson (MP) och Nicke Grundberg (MP), 

bilaga 1. 

 

Norrmalms stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 2 mars 2011 

har i huvudsak följande lydelse. 

 

Förvaltningen ser positivt på anläggandet av ett nytt utomhusbad och en idrottshall på 

det område som idag är gamla Vanadisbadet. Norrmalm saknar idag både utomhusbad 

och en fullstor idrottshall och det finns en stor efterfrågan på detta från Norrmalms 



 

medborgare. Enligt uppgift från idrottsförvaltningen avses med fullstor idrottshall en 

yta på minst 23 x 43 meter invändigt och en fri takhöjd på 7 meter. Förvaltningen 

anser att anläggningen ska kunna inrymmas på det som idag är idrottsmark så att ingen 

parkmark behöver tas i anspråk, bl.a. eftersom Norrmalm är det stadsdelsområde i 

Stockholm som har lägst antal kvadratmeter park/friyta per invånare. År 2019 beräk-

nas befolkningen inom Norrmalms stadsdelsområde dessutom ha ökat med cirka 4 600 

personer, vilket kommer att medföra ett ännu större behov av friyta. 

Stadsdelsnämnden besvarade i februari en remiss om en långsiktig plan för idrotts-

verksamheten. Nämnden framhöll då att behovet av idrottsanläggningar på Norrmalm 

är stort redan idag och att det därför är mycket angeläget att en idrottspark enligt den 

fördjupade översiktsplanen planläggs i detaljplan 2 för Hagastaden. Vidare framhöll 

nämnden att en ombyggnad av Vanadisbadet är en angelägen satsning för innerstaden.  

År 2007 genomförde förvaltningen en enklare webbenkät om synpunkter på Vana-

disbadet. Samtliga som besvarat enkäten är positiva till ett utomhusbad. Enkätrappor-

ten bifogas. 

Förvaltningen anser att det kommer att behövas en idrottsanläggning både i Vana-

dislunden och i idrottsparken i Hagastaden så att målen för skolidrott uppnås och att 

idrottsmöjligheter kan erbjudas till alla medborgargrupper.  

Förvaltningen anser att en ny detaljplan för Vanadisbadets område behöver upprät-

tas. Vidare är förvaltningen angelägen om att på ett tidigt stadium delta i planeringen 

för att på bästa sätt anpassa badet och en eventuell idrottshall till den befintliga park-

miljön och att samtidigt utveckla parkens rekreationsvärden.  

 
 



 

Bilaga 1 

RESERVATIONER M.M. 

 

Exploateringsnämnden 

 

Särskilt uttalande gjordes av Åke Askensten m.fl. (MP) enligt följande. 

 

Stadsdelen Norrmalm är betydligt större än många kommuner i Stockholms län. 

Men det är ändå brist på idrottsplatser, idrottshallar och utomhusbad i stadsdelen. Det 

är inte minst viktigt att Vanadisbadet rustas och moderniseras och återuppstår som ett 

miljöanpassat bad 

 

Idrottsnämnden 

 

Reservation anfördes av Jari Visshed m.fl. (S), Mehdi Oguzsoy (V) och Åsa 

Jernberg (MP) enligt följande.  

 

1. Idrottsnämnden tilldelas investeringsmedel i enlighet med motionärens förslag om 

att renovera Vanadisbadet och byggande av en fullstor idrottshall på Norrmalm 

2. Att därutöver anföra följande: 

Precis som motionären anför så presenterade dåvarande finansborgarrådet och id-

rottsborgarrådet redan 2008 stolt planer på ett nytt Vanadisbad och byggandet av en 

fullstor idrottshall på Norrmalm.  

I likhet med andra stolta planer och löften har en betydande osäkerhet uppstått om 

projekten 

Vi delar motionärens oro och önskar bifalla hans motion och förslag om att projek-

ten tilldelas medel av kommunfullmäktige 

 

Norrmalms stadsdelsnämnd 

 

Reservation anfördes av Hans Enroth (V) enligt följande.  

 

Stadsdelsnämnden avslår förvaltningens förslag till svar på remissen  

och svarar i stället: 

Det är angeläget att omgående renovera Vanadisbadet. För att kunna använda badet 

vintertid föreslås att i renoveringsplanen ska ingå någon form av övertäckning av ba-

det. 

Beträffande byggande av fullstor idrottshall vidhåller Vänsterpartiet tidigare för-

slag att bygga en fullstor idrottshall på den förutvarande ”bensinstationstomten”. Det 

är ett alldeles utmärkt läge att placera en idrottshall både för boende i Vasastan och för 



 

dem som ska bo i det nya Norra Stationsområdet. Att bygga en hall i Vanadislunden 

anser vi vara ett alltför stort ingrepp i parken.  

 

Särskilt uttalande gjordes av ordföranden Hanna Broberg m.fl. (M) enligt föl-

jande. 

 

Frågan om upprustning av Vanadisbadet måste få en så snar lösning som möjligt. 

Det har funnits olika strategier för detta med både kortsiktiga, långsiktiga, omfattande 

och enklare lösningar. Vi beklagar att det inte gjorts en riktig analys och en hållbar 

finansieringslösning långt tidigare.  

Vi anser att badets renovering, mot bakgrund av det nuvarande skicket, behöver bli 

långsiktig. Vi tycker inte att man måste hålla fast vid en storskalig lösning med andra 

idrottsändamål i samma fastighet, men det får idrottsnämndens analys och framtida 

finansiering avgöra. Omfattningen bör dock, som förvaltningen påpekar, inte inkräkta 

på parkmarken då stadsdelen är mycket tät och de gröna uterummen behövs. En ut-

vidgning måste kunna motiveras och ta så stor hänsyn till omgivningen som möjligt. 

 

Särskilt uttalande gjordes av vice ordföranden Anita Lindskog m.fl. (S) enligt 

följande. 

 

År 2008 utlovade den borgerliga majoriteten att ett nytt bad skulle stå  

klart 2012, som ersättning för det nu stängda Vanadisbadet. Detta tycks som ett 

löfte utan täckning. I år skriver vi 2011 och inget bad är i sikte än!  

Vi ställer oss bakom och instämmer helt i denna remiss avseende renoveringen av 

Vanadisbadet samt byggandet av en idrottshall på Norrmalm. 

Vi skulle vilja lägga till att en tidsplan upprättas för renoveringen av Vanadisbadet 

men även för byggandet av en fullstor idrottshall på Norrmalm. 

 

Särskilt uttalande gjordes av Shadi Larsson (MP) och Nicke Grundberg (MP) 

enligt följande. 

 

Vi stöder förvaltningens remissvar men vill göra följande uttalande: 

Frågan om total ombyggnad/renovering av Vanadisbadet har dragits i långbänk på 

ett oacceptabelt sätt, med tanke på den samstämmighet som råder mellan alla politiska 

partier om behovet och vikten av att åter få ett fungerande utomhusbad på Norrmalm. 

Allmänhetens tilltro till politikerna sviktar i denna fråga. Vi kräver att en tidplan för 

arbetet – kostnadsberäkning, finansieringslösning och byggande – upprättas snarast. 

Badanläggningar är energislukande och vi vill också framföra vikten av att använ-

da modernaste teknik för att minimera energibehovet. 

 

  



 

Bilaga 2 

 



 

 

  



 

 

  



 

Bilaga 3 

 

KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Motioner 

 

 

2011:2 

  

  

2011:2 Motion av Jan Valeskog (S) om renovering av Vanadis-

badet och byggandet av en fullstor idrottshall på Norr-

malm 

Dnr 328-299/2011 

 

 

Sedan socialdemokraterna under flera år drivit frågan om ett nytt utomhusbad 

samt fullstor idrottshall i anslutning till detta, utlovade förutvarande finansbor-

garråd på en välbesökt presskonferens år 2008, tillsammans med dåvarande 

idrottsborgarrådet, att detta skulle ske. Badet utlovades står klart till år 2012. 

Sedan dess har inget hänt.  

 Under 2010 har de borgerliga dessutom börjat bli otydliga i frågan och har 

istället pratat om provisoriska lösningar för badet skall gälla under en lång tid. 

Även frågan om en fullstor idrottshall har blivit oklar. I samband med press-

konferensen år 2008 utlovades att finansieringen av denna skulle ske med in-

täkterna från Norra stationsområdet. Nu vet vi att Norra stationsprojektet ger 

stora underskott och därmed knappast kan bidra till finansieringen av en id-

rottshall. Idag finns inte en enda fullstor idrottshall på Norrmalm trots att be-

folkningen i stadsdelen är lika stor som i en medelstor stad som Luleå eller 

Östersund. Bostadsprojekten i närheten kommer öka befolkning i stadsdelen 

ytterligare med cirka 15 %. 

 Nu kan inte dessa dubbla budskap i denna fråga fortsätta längre. Vanadis-

badet är idag en skamfläck med förfallna betonginstallationer som förfular 

hela Vanadisberget. En lösning med ett upprustat utomhusbad med tillhörande 

idrottshall är något som är både akut och välbehövligt. 

 De boende på Norrmalm är nu trötta på ”långbänken” i denna fråga.  

  



 

 Jag föreslår mot denna bakgrund att kommunfullmäktige beslutar 

  att   genomföra utlovad renovering av Vanadisbadet och byggnationen 

av en fullstor idrottshall på Norrmalm. 

 

Stockholm den 7 februari 2011 

 

Jan Valeskog 

 

 


